

[View this email in your browser](#)



the newsletter for the women's heart
& brain health research network



CANADIAN WOMEN'S HEART HEALTH SUMMIT  2021
FEBRUARY 10-13, 2021 · WOMENSHEARTSUMMIT.CA



CANADIAN WOMEN'S
HEART HEALTH CENTRE
CENTRE CANADIEN DE SANTÉ
CARDIAQUE POUR LES FEMMES



**Join us online for the
Canadian Women's Heart Health Summit!**

[Register Now and Save!](#)

February 10-13, 2021 - online

- Hear the latest in research and practice.
- Make new connections with experts and advocates.
- Be part of the conversation. Help advance women's heart health.

Discounted early-bird registration ends **January 11, 2021**.

Visit our [website](#) for more details.



Faculty of Medicine and Health Sciences

Division of Cardiology

MUHC Second Annual Women's Heart Health Symposium 2020 - Addressing Cardiovascular Risk Factors in Women: A One-Fits-All Approach?

Thursday, November 19, 2020 (9:00 am - 1:00 pm) - online

The goal of this event is to improve understanding of the differences and similarities of cardiovascular disease risk factors between women and men across the lifespan. Registration is free. All participants must register to participate at the MUHC Second Annual Women's Heart Health Symposium.

Click here to access the [Program](#)

Click here to access the [Registration Form](#)

congratulations!

Mid- and Senior-Career Investigator Awards for Women's Heart & Brain Health

As part of the Women's Heart & Brain Health Initiative with funding made possible through a partnership with Health Canada, Heart & Stroke has been able to award Mid- and Senior-Career Investigator Awards for Women's Heart & Brain Health.

Congratulations to the successful recipients:

- Lisa Hornberger (University of Alberta) *Vascular Dysfunction in Maternal Heart Disease & Its Contribution to Adverse Pregnancy Outcomes*
- Angela Jerath (Sunnybrook Research Institute) *Postoperative Complications And Patient-Centred Outcomes In Adult Cardiac Surgery (PULSE Study)*
- Glen Pyle (University of Guelph) *Changes in susceptibility to pathological stressors in a murine model of menopause*
- Tara Sedlak (University of British Columbia) *Sex specific assessment of chest pain*

Find more research news [here](#).

essential reading



Canadian Women's Heart Health Alliance ATLAS Chapter 2: Scope of the Problem now published in CJC Open

With analytical support provided by Heart & Stroke, The Canadian Women's Heart Health Alliance (CWHHA) recently released the second chapter in a series of nine to be published chronologically within the year.

[The Canadian Women's Heart Health Alliance ATLAS on the Epidemiology, Diagnosis, and Management of Cardiovascular Disease in Women – Chapter 2: Scope of the Problem](#) is published in the Canadian Journal of Cardiology Open.

New article in Canadian Family Physician stressing urgent action needed in addressing hypertension in older women

Canada has been a leader in hypertension control, but for the past decade hypertension control has been decreasing in older women. Diligence in managing chronic disease during the COVID era has taken on new urgency. Read [Take urgent action diagnosing, treating, and controlling hypertension in older women](#) in Canadian Family Physician.





Soyez des nôtres virtuellement pour le Sommet canadien sur la santé cardiaque des femmes!

[Inscrivez-vous maintenant pour économiser!](#)

Du 10 au 13 février 2021 - virtuel

- Découvrez les plus récentes percées en recherche et dans la pratique.
- Rencontrez des spécialistes et des défenseurs de la santé cardiaque des femmes.
- Prenez part à la conversation. Contribuez à faire évoluer la santé cardiaque au féminin.

Tarifs d'inscription préférentiels en vigueur jusqu'au **11 janvier 2021**.

Tous les détails sur notre site [Web](#).



Faculty of Medicine and Health Sciences

Division of Cardiology

Deuxième symposium annuel sur la santé cardiaque des femmes du CUSM (2020) - Aborder les facteurs de risque cardiovasculaire chez les femmes : une approche universelle?

Jeudi 19 novembre 2020 (de 9 h à 13 h) - virtuel

Cet événement vise à améliorer la compréhension des différences et des similitudes des facteurs de risque de maladies cardiovasculaires chez les femmes et chez les hommes au cours de leur vie. L'inscription est gratuite. Tous les participants doivent s'inscrire afin de participer au deuxième symposium annuel sur la santé cardiaque des femmes du CUSM.

Cliquez ici pour obtenir le [programme](#).

Cliquez ici pour obtenir le [formulaire d'inscription](#).

lecture essentielle



Le chapitre 2 : *Scope of the Problem* (Portée du problème) de l'ATLAS de l'Alliance nationale de la santé cardiaque des femmes, maintenant publié dans *CJC Open*

Grâce au soutien analytique offert par Cœur + AVC, [l'Alliance nationale de la santé cardiaque des femmes](#) a récemment publié le deuxième d'une série de neuf chapitres qui seront publiés en ordre chronologique au cours de l'année.

Le chapitre 2 – *Scope of the problem* (Portée du problème) de l'[ATLAS de l'Alliance nationale de la santé cardiaque des femmes qui porte sur l'épidémiologie, le diagnostic et la prise en charge des maladies cardiovasculaires chez les femmes](#) est publié dans le *Canadian Journal of Cardiology Open*.

Un article publié récemment dans la revue *Canadian Family Physician* insiste sur

l'urgence de prendre des mesures contre l'hypertension chez les femmes plus âgées.

Le Canada est un chef de file dans le domaine du contrôle de l'hypertension, mais au cours de la dernière décennie, on note une diminution marquée du contrôle de la tension artérielle chez les femmes plus âgées. Il est plus urgent que jamais de faire preuve de diligence dans la prise en charge des maladies chroniques en cette période de pandémie. Lisez l'article [Take urgent action diagnosing, treating, and controlling hypertension in older women](#) publié dans la revue *Canadian Family Physician*.

félicitations!

Subventions pour les chercheurs séniors et en milieu de carrière pour la santé cardiaque et cérébrale des femmes

Dans le cadre de l'initiative pour la santé cardiaque et cérébrale des femmes, dont le financement est rendu possible grâce à un partenariat avec Santé Canada, Cœur + AVC a accordé des subventions à des chercheurs séniors et en milieu de carrière pour la santé cardiaque et cérébrale des femmes.

Félicitations à tous les bénéficiaires des subventions :

- Lisa Hornberger (Université de l'Alberta): *Vascular Dysfunction in Maternal Heart Disease & Its Contribution to Adverse Pregnancy Outcomes*
- Angela Jerath (Institut de recherche Sunnybrook): *Postoperative Complications And Patient-Centred Outcomes In Adult Cardiac Surgery (PULSE Study)*
- Glen Pyle (Université de Guelph): *Changes in susceptibility to pathological stressors in a murine model of menopause*
- Tara Sedlak (Université de la Colombie-Britannique) : *Sex specific assessment of chest pain*

Pour obtenir d'autres nouvelles sur les recherches, cliquez [ici](#).



Our mailing address is:

1525 Carling Avenue
Ottawa, ON, K1Z 8R9

Reply to this email to remove yourself from our list.

www.heartandstroke.ca/research/for-researchers